



Referat af hovedbestyrelsesmøde

Tidspunkt: Mandag, den 7. april 2025 kl. 18.00

Sted: Microsoft Teams

Deltagere: Niels Johansen (NJ)
Tommy Egsvang Rasmussen (TR)
Søren Andersen (SA)
Jens Holm Fife (JH)
Peter Jacobsen (PJ)
Jan Qvortrup (JQ)
Pia West Christensen (PW)

Afbud: Ingen

Ordstyrer: Tommy Egsvang Rasmussen

Referent: Pia West Christensen

Dagsorden

1. Velkomst og indledning v/PW

PW bød velkommen til mødet og introducerede dagsordenen.

2. Præmier og mesterskaber sæson 2025 v/PJ og SA

Udkast er tidligere fremsendt. Nyt endeligt dokument fremsendes fra PJ og SA inden mødet til endelig godkendelse på mødet.

TR, PW og Sekretariatet færdiggør oversigten til trykning i ringlisten og til brug for mesterskabsberegninger i sekretariatsprogrammet.

3. Reglement 2025 v/JH og SA

Udkast er tidligere fremsendt. Nyt endeligt dokument fremsendes fra JH og SA inden mødet til endelig godkendelse på mødet.

JH har lavet et endeligt udkast, som særligt SA og NJ har nærlæst og tilrettet. Sekretariatet klargør reglementet til optrykning i ringlisten. Vejledningen til de nye GPS-opmålere skal indgå i reglementet.

4. Veterinære forhold og herunder status Fødevarestyrelsen v/TR og PW

4.1 Status på CHR-registrering

Der er i dag indmeldt 428 CHR-numre til DdB, hvilket svarer til 56% af medlemmerne. Vi udmelder nu en deadline den 15. april 2025, hvilket der informeres om på vores

hjemmeside. Som tidligere meddelt opkræves der et administrationsgebyr på kr. 50 pr. medlem, der ikke melder ind til tiden. Administrationsgebyret faktureres til foreningen. Det er ikke muligt at afsende duer på kapflyvninger uden et gyldig CHR-nr.

TR lægger en nyhed med deadline på hjemmesiden.

4.2 Status på overdækningsforbud og fugleinfluenza

Der er intet nyt i forhold til seneste HB-møde. Der er udbrud i Gundsømagle, men der har heldigvis ikke været yderligere udbrud, heller ikke i vilde besætninger.

4.3 Status på sagen hos DdB's advokat

Advokaten forventer at kunne vende tilbage til os i denne uge.

4.4 Vaccine til Rotavirus

Vi har som tidligere oplyst fået godkendt vaccine til Rotavirus/ungesyge. Vi har fået en pris på vaccinen, som forventes at være 12-13 kr. pr. dosis. Vi er i gang med at afklare hvordan vores medlemmer rent praktisk kan få vaccinen ordineret. Det kan tage noget tid og der vil være leveringstid. TR lægger en nyhed på hjemmesiden i løbet af den nærmeste fremtid.

4.5 Træning fra udlandet

Enkelte medlemmer har rettet henvendelse til organisationen omkring træning af duer fra udlandet. Det er en forudsætning, at dokumentkravene opfyldes.

Det betyder, at træning gennemføres hvis transporten ledsages af en egenerklæring og vaccinationsattest underskrevet af en dyrlæge.

5. Ringliste og materialer v/PW

Ringlisten skal sendes til layout og trykning – følgende mangler:

- Reglement og herunder evt. afsnit om 'Nyt/ændringer i reglement'
- Præmier og mesterskaber
- Dommerklubber – afventer svar (kan evt. udgå og lægges på hjemmesiden i stedet)
- Oversigter over sektioner – under udarbejdelse (Marcus)
- Løsladere i sektioner – afventer svar og under udarbejdelse (Marcus)

Ringfordelingen optrykkes uden adresser og postnummer/by jf. anbefaling fra advokat.

En del er udsendt til 'høring' i HB. Vi afklarer om der er rettelser til følgende:

- Love
- Opsamlingsplaner

Vi aftaler de sidste ting i forhold til færdiggørelse med henblik på layout og trykning samt udsendelse.

6. Status på Sekretariatet v/PW

Sekretariatet melder klar til sæsonstart i forhold til følgende:

- Medlemsoplysninger er ajourført og herunder alle opmålinger, der er modtaget

- Stationer er ajourført i forhold til slipsteder for såvel DdB, som sektioner
- Sektionernes kapflyvningsplaner er opdateret
- Mesterskaber er ajourføres og færdiggøres, når vi har godkendt disse
- Budgettal på de enkelte kapflyvninger. Budgettal optrykkes i Brevduen nr. 4
- Transportdokumenter og tilladelser til slip i udlandet

Følgende mangler:

- Nattidstabel, men mangler HB's godkendelse af reglement
- Mesterskaber, men mangler HB's godkendelse af disse
- Overblik over kontrolkomiteer – foreningerne har deadline den 20. april
- Kontrakter med chauffører og enkelte vognmænd (sektioner)

Transportmateriel er hentet fra opmagasiner og biler er lige nu på værksted.

Der mangler detailplanlægning af hvilke chauffører, der skal køre hvilke ture i Region Nord.

Vi udsender sæsonstart efter den 15. april 2025 og melder det ud på hjemmesiden. Vi skal bl.a. have overstået den deadline der er for CHR-registrering den 15. april 2025. Indtil denne er udsendt, så er kapflyvninger m.v. ikke opdateret.

7. Øvrige sager

7.1 Status på nyt Geraldly-materiel v/NJ

NJ har talt med Geraldly i dag. Der forventes først levering af det nye vogntog og ekstra kurve i uge 19, så det bliver presset. Det nye materiel leveres i Randers. Niels følger op umiddelbart efter påske og får klarhed ca. 22. maj 2025.

Traileren, som vi har købt brugt forventes leveret umiddelbart efter påske.

7.2 Pladsen i Horsens v/JQ

Vi handler på dette i forhold til punkt 7.1 og forventer en afklaring i uge 18. JQ laver en plan, som drøftes og afklares i forretningsudvalget.

7.3 Status på TauRIS-opdateringer v/SA

De seneste par uger har SA og TR og en del hjælpere været rundt i landet for at opdatere foreningscomputere og terminaler. Vi er meget taknemmelige for den indsats, som Jan Steen, Michael Thuesen Larsen, Ole Steen Larsen, Niels Johansen og Marcus Vinther og Søren Andersen og Tommy Rasmussen har ydet i forbindelse med den ekstra opgave, som vi pludselig fik, da vi fandt ud af, at alle terminalerne skulle opdateres. Der er pt. opdateret små 700 terminaler. Vi har været overraskede over, at der findes så mange terminaler rundt omkring i foreningerne. En stor del af disse er ikke på TauRIS-abonnement. Pt. mangler der ganske få foreninger og terminaler. Disse forventes opdateret i løbet af kort tid.

7.4 Opmålinger

PW orienterer om en henvendelse fra en sektionsbestyrelse, der har søgt dispensation til at måtte opmåle alle slag i sektionen på ny. Vi har meddelt foreningerne i sektionen, at slagene naturligvis skal være korrekt opmålt og at det er en opgave for foreningernes kontrolkomiteer og ikke et sektionsanliggende. Opmålinger skal jf. reglementet være foretaget senest den 15. marts og derfor opkræves der et administrationsgebyr.

7.5 Personsag

Der blev drøftet en sag omkring uheldige skriverier på sociale medier. HB har tidligere meldt ud, at det ikke er i orden at ytre sig negativt om vores sport. Medlemmet vil modtage en henstilling om at stoppe denne adfærd.

7.6 Sponsorarrangementer

De tre sponsorarrangementer/duedage gennemføres i løbet af april måned i henholdsvis Randers, Haderslev og Hedehusene. Ved mødet den 3. april 2025 blev der redegjort for rammerne for arrangementet i forhold til restriktionerne fra Fødevarestyrelsen og disse er fortsat gældende. Hovedbestyrelsen håber, at arrangementerne forløber godt og med mange deltagere.

7.7 Øvrige sager

NJ har tilmeldt os Einsatzwetter for den kommende sæson og har sikret, at stationerne er opdateret til systemet.

8. Eventuelt

Ingen bemærkninger.

9. Gennemgang og godkendelse af referat og herunder hvad skal offentliggøres

Referatet blev godkendt og offentliggøres på hjemmesiden og i Brevduen nr. 5.

07.04.2025/Pia West Christensen